
 

 

Peta sjednica Predsjedniģtva Skupģtine 
Saveza opļina i gradova Federacije 
Bosne i Hercegovine odrĥana je 23. 

aprila/travnja u Visokom. Na sjednici, 
ľlanovi Predsjedniģtva su detaljno 
upoznati o nizu aktivnosti koje je Savez 
poduzeo u periodu od odrĥavanja 4. 
redovne sjednice. 

Nakon usvajanja zapisnika i zakljuľaka sa 
ľetvrte sjednice Predsjedniģtva Skupģtine 
Saveza opļina i gradova Federacije 
Bosne i Hercegovine u okviru dnevnog 
reda razmatrane su slijedeļe taľke: 

Izvjeģtaj o izvrģenju finansijskog plana za 
2013. godinu, Prijedlog finansijskog 
plana za 2014. godinu, Izvjeģtaj o radu Nadzornog odbora za 2013. godinu, Plan rada 
Nadzornog odbora za 2014. godinu. 
U okviru taľke Prijedlog finansijskog plana za 2014. godinu, Predsjedniģtvo je posebno 

potenciralo sve izraĥeniji problem u naplati ľlanarina Saveza, ģto je postalo veoma 
zabrinjavajuļe za daljnji rad. U vezi sa ovim, zakljuľeno je da se hitno uputi dopis opļinama koje 
imaju dugovanja iz 2013. godine, kako bi ista ģto brĥe izmirile, a kako ne bi bio ugroĥen daljnji 
rad Saveza. U protivnom, Savez ļe biti prisiljen uskratiti svoje usluge ľlanicama koje ne izvraģavju 
statutarnu obavezu uplate ľlanskog doprinosa. 

Osim toga, govorilo se o realizaciji Zakljuľka Predsjedniģtva Skupģtine Saveza u vezi sa 
aktivnostima vezanim za izuzimanje jedinica lokalne samouprave od otplate vanjskog duga, te 
Izvjeģtaju sa sjednica komisija i to: Komisije za ekonomski razvoj opļina i gradova i finansije, 
Komisije za ustavna i zakonodavna pitanja, Komisije za izbor i imenovanja. 
U vezi sa aktivnostima vezanim za izuzimanje jedinica lokalne samouprave od otplate vanjskog 

duga jednoglasno je zakljuľeno da angaĥovani advokat, koji je pripremio analizu moguļih naľina 
ostvarivanja pravne zaģtite opļina u vezi sa otplatom vanjskog duga, do sljedeļe sjednice 
Predsjedniģtva Saveza pripremi tuĥbeni zahtjev prema Vladi Federacije BiH.  
Prisutni su raspravljali i o inicijativama opļinskih vijeļa Visoko, Breza i Banoviļi u vezi sa aktuelnim 
zbivanjima proteklih mjeseseci gdje se iskazivalo nezadovoljstvo grałana postojeļim stanjem u 

drĥavi. 
S obzirom na ľinjenicu da je Predsjedniģtvo Saveza na proģloj sjednici usvojilo inicijativu za 
usaglaģavanje Zakona o grałevinskom zemljiģtu sa Zakonom o stvarnim pravima, ģto se do sada 
nije realiziralo, to je ovom prilikom usvojena urgencija po ovom pitanju iz razloga ģto ļe 
usaglaģavanje navedenih zakona omoguļiti primjenu Zakona o stvarnim pravima koji se poľeo 

primjenjivati od 6. marta/oĥujka ove godine.  
U vezi sa preispitivanjem stava 
Predsjedniģtva Saveza u vezi sa ranijim 
zakljuľkom o Nacrtu zakona o premjeru i 
registraciji nekretnina FBiH, kojeg je 

Predsjedniģtvo podrĥalo, zakljuľeno je da 
se Savez ukljuľi u buduļe javne rasprave 
putem kojih Savez treba osigurati da ne 
dołe do povrede prava na lokalnu 
samoupravu.  

Predsjedniģtvo je takołer informisano o 
aktivnostima Saveza na implementaciji 
projekata LOD III i MTS ð osiguranje 
kvalitete obuke, te u vezi sa prijedlogom 
Zakona o izmjenama i dopunama Zakona 

o zaģtiti i dobrobiti ĥivotinja, gdje je 
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zakljuľeno da Savez, kao zakonski 
zastupnik svojih ľlanica pred viģim 
nivoima vlasti, ostaje pri svojim stavovima 

koji su ranije dostavljani Domu naroda 
Parlamentarne skupģtine BiH, zatim da 
Savez smatra da je ishitreno i loģe 
urałen osnovni tekst Zakona o zaģtiti i 
dobrobiti ĥivotinja, da Savez izraĥava 

zabrinutost Miģljenjem Ustavnopravne 
komisije Doma naroda od 30.12.2013. 
godine, te isto smatra neprihvatljivim iz 
razloga ģto se prolongira rjeģavanje 
ovog izuzetno vaĥnog pitanja koje se tiľe 

sigurnosti grałana. Pored navedenog 
Savez insistira da Dom naroda ģto hitnije usvoji Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o zaģtiti i dobrobiti ĥivotinja, ľiji je predlagaľ Predstavniľki dom Parlamentarne skupģtine 
BiH, a ukoliko Dom naroda ne usvoji spomenuti prijedlog zakona, smatramo ga odgovornim za 
ugroĥavanje sigurnosti grałana Bosne i Hercegovine. 

Na kraju sjednice, Predsjedniģtvo je imenovalo głu Amru Babiļ, naľelnicu Opļine Visoko za 
predstavnicu Saveza u Fiskalno koordinacijsko tijelo Federacije BiH. 
Sjednici Predsjedniģtva Skupģtine Saveza opļina i gradova FBiH prisustvovali su sljedeļi naľelnici: 
Husejin Smajloviļ - naľelnik Opļine Zenica, Amra Babiļ - naľelnica Opļine Visoko, dr. sci. 
Muhamed Ramoviļ - naľelnik Opļine Goraĥde, Ĥeljko Josiļ - naľelnik Opļine Domaljevac-

Ģamac, Asim Mekiļ - naľelnik Opļine Busovaľa, Emir Bubalo - naľelnik Opļine Konjic, Agan 
Buniļ - naľelnik Opļine Buĥim, Admir Hadĥiemriļ - naľelnik Opļine Travnik, Edin Smajiļ ð 
naľelnik Opļine Vogoģļa, Nedĥad Koldĥo ð naľelnik Opļine Novo Sarajevo i Abdulah Gutiļ ð 
pomoļnik naľelnika Opļine Kalesija. 

Savez / Zajedno za ureĽenu i razvijenu lokalnu samoupravu 

SESIJA KRUGA 99: LOKALNU SAMOUPRAVU U BIH UREDITI PO STANDARDIMA EU 

SARAJEVO, 27. april/travanj ð U buduļnosti se 
mora na dublji i promiģljeniji naľin shvatati 

pozicija gradova, opļina i uopļe lokalne 
samouprave i u kontekstu ģire politike Bosne i 
Hercegovine, a poznato je da naģa zemlja ne 
moĥe uspostaviti zajedniľku politiku, pogotovo 
vanjsku, te bi gradovi i opļine trebali imati 

aktivniju ulogu i u vanjskoj politici BiH, kako bi se 
ona postavila na zdravije temelje, reľeno je 
tokom danaģnje sesije Asocijacije nezavisnih 
intelektualaca "Krug 99" u Sarajevu na temu 
"Razvoj lokalne samouprave u gradovima BiH". 

Akademik Mirko Pejanoviļ kazao je da su 
gradovi urbane, infrastrukturne, druģtvene, 
kulturoloģke cjeline u kojima grałani ostvaruju svoje interese i potrebe u svakodnevnom ĥivotu. 
"BiH je prostor na kome su nastajali urbani centri joģ od rimskog doba. U postdejtonsko doba u 
FBiH i RS uspotavljena su po dva grada. U FBiH to su Sarajevo i Mostar, a u RS Banjaluka i Istoľno 

Sarajevo. U RS-u su 2012. godine uspostavljena joģ ľetriri grada, Prijedor, Doboj, Bijeljina i 
Trebinje. U FBiH 2006. godine donesen je Zakon o principima lokalne samouprave, koji je u 
znaľajnoj mjeri primjenio principe Evropske povelje o lokalnoj samoupravi i takvu ocjenu dobio je i 
od Vijeļa Evrope", podsjetio je Pejanoviļ. 
Dodao je da je uspostavljena nova koncepcija u organizaciji lokalne samouprave u gradovima u 

FBiH. 
"Po toj koncepciji postoje ľetiri osnove da se gradska srediģta mogu proglasiti jedinicama lokalne 
samouprave. Prva osnova je da je grad osnovan ustavom i zakonom i kada ima dvije ili viģe 
opļina. Ovo je posebno primjenjeno za Sarajevo. Druga osnova je da je grad srediģte kantona i 
da podruľje grada ima 30.000 stanovnika i 10.000 stanovnika u svom urbanom srediģtu. Takołe, 

ako grad ima historijski i kulturni znaľaj, moĥe biti proglaģen jedinicom lokalne samouprave", 
objasnio je Pejanoviļ. 

"Po evropskim 

ÓÔÁÎÄÁÒÄÉÍÁ ÇÒÁíÁÎÉ ÏÄ 

δγ ÐÁ ÄÏ éÁË ζγ ÐÏÓÔÏ 

svojih potreba ostvaruju u 

jedinicama lokalne 

ÓÁÍÏÕÐÒÁÖÅȢ .ÁĿÁÌÏÓÔȟ Õ 

"É( ÊÅ ÔÏ ÎÅÍÏÇÕçÅȟ ÊÅÒ 

imamo kantone koji su 

uzeli dobar dio 

ÎÁÄÌÅĿÎÏÓÔÉ ÓÅÂÉΏ 
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"Po standardima EU 

zemalja, od 27 do 33 posto 

ÓÒÅÄÓÔÁÖÁ ÓÁ ÄÒĿÁÖÎÏÇ 

ÎÉÖÏÁ ÖÒÁçÁÊÕ ÓÅ 

jedinicama lokalne 

samouprave, dok u FBiH 

ÓÅ ÖÒÁçÁ ΰȟε ÐÏÓÔÏȟ Á Õ 23-

u 3,1 posto i to sve govori". 

Pomenuo je da su u Parlamentu FBiH u proceduri ľetiri zakona za ľetiri buduļa grada, a to su 
Bihaļ, Ģiroki Brijeg, Tuzla i Zenica. 

Naľelnik Opļine Bihaļ Emdĥad Galijaģeviļ kazao je da Bihaļ ispunjava sve navedene uslove da 
bude grad. 
"Prema posljednjem popisu iz 2013. godine Bihaļ ima 61.000 stanovnika i povrģinu od 900 
kvadratnih kilometara. Kulturno je, politiľko i administrativno srediģte Unsko-sanskog kantona. Ove 
godine slavili smo 754 rołendan. Vjerujem da ļemo u parlamentarnoj proceduri dobiti status 

grada", rekao je Galijaģeviļ. 
Smatra da bi dobijanjem statusa grada, Bihaļu se otvorile veļe perspektive i da bi time Bihaļ 
postao ozbiljniji partner. 
"Imamo sreļu da smo na samoj granici sa Hrvatskom odnosno EU. Sa statusom grada naļi ļemo 
joģ viģe partnera i iz EU fondova mogli bi crpiti sredstva. Puno ovlasti sa kantona treba prebaciti 

na opļine i potrebno je stvoriti racionalniju vlast sa dosta manje troģkova i nadam se da ļe do 
toga i doļi", kazao je Galijaģeviļ. 
Prema rijeľima naľelnika Opļine Novo Sarajevo Nedĥada Koldĥe, trebamo biti svjesni da ĥivimo 
u drĥavi sa veoma sloĥenim ustavno-pravnim sistemom, ogromnim administrativnim aparatom i da 
nikavi budĥeti ne mogu finansirati takav drĥavni aparat. 

"Neki kantoni u FBiH imaju Zakon o lokalnoj samoupravi, dok Kanton Sarajevo nema, a FBiH ima 
Zakon o principima lokalne samouprave. Zbog takve nesrełenosti, imamo sluľajeve oduzimanja 
nadleĥnosti jedinicama lokalne samouprave. Po evropskim standardima grałani od 65 pa do ľak 
85 posto svojih potreba ostvaruju u jedinicama lokalne samouprave. Naĥalost, u BiH je to 
nemoguļe, jer imamo kantone koji su uzeli dobar dio nadleĥnosti sebi", objasnio je Koldĥo. 

Naglasio je joģ veļi problem u Sarajevu, gdje postoji joģ jedan nivo vlasti, a to je grad, ģto je 
suprotno Evropskoj povelji o lokalnoj samoupravi, jer postoje dvije lokalne samouprave na istoj 
teritoriji. 
Naľelnik Opļine Stari Grad Ibrahim Hadĥibajriļ rekao je da je u BiH lokalna samouprava 
marginalizirana. 

"Po standardima EU zemalja, od 27 do 33 posto sredstava sa drĥavnog nivoa vraļaju se 
jedinicama lokalne samouprave, dok u FBiH se vraļa 2,7 posto, a u RS-u 3,1 posto i to sve 
govori", pojasnio je Hadĥibajriļ. (ONASA) 

OPĻINA ZENICA PROMOVISALA PROJEKAT ăCENTAR 72ò 

Grałani Zenice sada su u moguļnosti 
postavljati pitanja, slati sugestije i 

primjedbe i opļenito komunicirati sa 
upravom putem platforme Centar 72. 
Klikom na ikonu Centar 72 na stranici 
www.zenica.ba moguļe je poslati 
tekstualni i slikovni sadrĥaj kojim se 

pobliĥe objaģnjava lokacija gdje je 
grałanin uoľio odrełenu pojavu. 
Obaveza Opļine i Centra 72 je se da 
u roku od tri radna dana (72 sata) 
oľituje i ponudi odgovor i pojaģnjenje. 

Na ovaj naľin opļinska uprava je 
mełu prvima u BiH otvorila dodatni 
kanal komunikacije s grałanima u 
namjeri da rad organa uprave 

postane joģ otvoreniji i transparentniji. 

Projekat su predstavili Dĥevdana Brajiļ, direktorica Struľne sluĥbe Vijeļa i Naľelnika i Damir 
Mehmedbaģiļ, izvrģni direktor Fondacije "Centar za zastupanje grałanskih interesa". 
Na danaģnjem susretu s novinarima predstavljen je joģ jedan vaĥan projekat iz oblasti 
informatiľkih sistema i interneta. Radi se o zajedniľkom projektu Opļine Zenica i firme Telemach 
prema kojem bi u prvoj fazi uĥe gradsko jezgro bilo pokriveno 4-satnim besplatnim beĥiľnim 

pristupom na internet. Prema dogovoru, Opļina obezbjełuje infrastrukturu, a Telemach opremu i 
konekciju. U prvoj fazi ļe biti pokriveno sedam lokacija, a planira se dalje proģirenje ove usluge. 
Projekat su predstavili Esad Bektaģ direktor Telemacha i Sulejman Zlotrg, struľni savjetnik za 
informatiľke sisteme u Opļini Zenica. 
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SARAJEVO, 24. april/travanj (ONASA) - Naľelnik 
Opļine Kakanj Nermin Mandra u intervjuu za Agenciju 
ONASA govori, izmełu ostalog, o specifiľnostima Kaknja, 
prirodnim ljepotama, sportskim uspjesima, talentiranim 
mladim ljudima, privrednim gigantima koji su nosioci 

razvoja i brojnim drugim vrijednostima. 
 
ONASA: Po ľemu je Opļina Kakanj prepoznatljiva u 
odnosu na ostale opļine? 
MANDRA: Opļina Kakanj prepoznatljiva je po svojim 

kulturno-historijskim znamenitostima, prirodnim ljepotama, 
sportskim uspjesima, talentiranim mladim ljudima, 
privrednim gigantima koji su nosioci razvoja i brojnim 
drugim vrijednostima. Zgoģļanski steļak jedan je od 
najvaĥnijih dijelova bogatog mozaika kulturno-historijskih 

vrijednosti. Kraljeva Sutjeska sa Franjevaľkim samostanom 
i dĥamijom Sultana Mehmeda II El-Fatiha ubraja se u 
najznaľajnije historijske lokalitete u BiH. Premda se 
privreda Kaknja odlikuje velikim industrijskim kapacitetima, 
specifiľnost Kaknja ogleda se i u brojnim izletiģtim, 

karakteristiľnim po netaknutoj prirodi i lijepim pejzaĥima. Izletiģte i vazduģnja banja Ponijeri, kao i 
podruľje Boľice, postali su nezaobilazno odrediģte ljubitelja prirode. Poznati su i sjajni rezultati 
kakanjskog sporta. Svuda se priľa i o uspjesima mladih iz Kaknja na muziľkim takmiľenjima. 
Sve ove vrijednosti, koje grałane Kaknja ľine ponosnima, motiv su da nastavimo sa odluľnim 
zalaganjem za dobrobit naģe zajednice i domovine. Na tragu ovakvih promiģljanja je i naģe 

zalaganje da, osiguranjem pogodnosti za investicije i razvoj poduzetniģtva, Kakanj uľinimo 
konkurentnijim u odnosu na druge opļine. Uporno, kontinuirano i svesrdno zalaganje Opļine na 
unaprełenju i poboljģanju ambijenta za poduzetniľku djelatnost, postalo je prepoznatljivo 
obiljeĥje naģe lokalne zajednice. Posebnu paĥnju zasluĥuje ģirok spektar pogodnosti. Za gradnju 
objekata investitorima pripada poticaj u vidu povrata novľanih sredstava od naknade koja se 

obraľunava za rentu i naknade za urełenje gradskog grałevinskog zemljiģta. Pravo na poticaj u 
vidu oslobałanja od plaļanja naknade za koriģtenje gradskog grałevinskog zemljiģta i 
komunalne naknade stiľe investitor za parcelu na kojoj gradi objekat u periodu od pet godina od 
dana pribavljanja odobrenja za upotrebu objekta. Odlukom o opļinskim taksama na istaknutu 
firmu odrełeno je i umanjenje visine taksi u veļini djelatnosti i oslobałanje pojedinih taksenih 

obveznika u potpunosti ili za odrełeni period. Takseni obveznici, koji su poľeli sa obavljanjem 
registrirane djelatnosti, tokom tekuļe godine oslobałaju se plaļanja takse na istaknutu firmu za tu 
godinu. Takołer, od obaveze plaļanja takse oslobołena su pravna i fiziľka lica koja registriraju 
proizvodne djelatnosti, za prvu godinu 100 posto, a za drugu godinu 50 posto od ukupnog 
iznosa taksene obaveze. Opļina Kakanj realizira i druge aktivnosti, usmjerene na jaľanje 

poduzetniģtva i nova zapoģljavanja. 
 
ONASA: Kako biste ocijenili rad Opļine u proteklom periodu? 
MANDRA: Napravili smo brojne konkretne pomake. Nakon okonľane zakonske procedure 
Opļina Kakanj je, po cijeni od jednu KM za kvadratni metar zemljiģta, izvrģila dodjelu lokacija 

Poduzetniľke zone "Vrtliģte" na kojima ļe investitori graditi proizvodne i druge objekte. Trenutno 
je aktuelna faza podnoģenja zahtjeva za izdavanje urbanistiľkih saglasnosti za izgradnju, tako 
da se uskoro moĥe oľekivati poľetak izgradnje poslovnih objekata. Nastavili smo s aktivnostima 
pripreme novih lokacija za investitore, ľime se osigurava kontinuitet dobre prakse jaľanja 

poduzetniģtva. Kakanj je jedna od rijetkih lokalnih zajednica u kojima se, u aktuelnom vremenu 
opļe krize u BiH i ģire, realiziraju brojni infrastrukturni projekti. Premda viģi nivoi vlasti ne isplaļuju 
Opļini Kakanj prihode u iznosu koji zakonski pripada naģem gradu, ipak uspijevamo pronaļi 
modalitete da se obnova i izgradnja ne zaustave. To je rezultat predanog rada, racionalnog 
usmjeravanja i troģenja budĥetskog novca, dobrog pristupa investitorima, uvołenja stimulativnih 

mjera za razvoj poduzetniģtva, kontinuiranog dijaloga sa privrednicima, mjesnim zajednicama, 
udruĥenjima grałana. 
 
ONASA: Koji su najznaľajniji realizovani projekti u protekloj godini? 

INTERVJU: NERMIN MANDRA, NAĽELNIK OPĻINE KAKANJ  

Dobitnici Beacon priznanja 

Kakanj-Zgoģļa, stare razglednice 

Grb Opļine Kakanj 

Nermin Mandra, naľelnik Opļine 
Kakanj 

http://www.southeast-europe.net
http://www.adriaticipacbc.org/
http://www.interregadriatico.it
http://www.europa.ba/
http://www.cbib-eu.org
http://www.cbc.bih-mne.org/
http://www.srb-bih.org
http://www.cbc-cro-bih.net
http://www.programmemed.eu
http://www.tacso.org
http://www.euroinfocentar.ba
http://www.balkanfund.org
http://www.eurelsmed.com
http://www.eacea.ec.europa.eu
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Ώ-ÏĿÅÍÏ ÚÁËÌÊÕéÉÔÉ ÄÁ çÅ 

2013. i 2014. godina biti 

ÚÁÐÁÍçÅÎÅ ËÁÏ ÚÌÁÔÎÉ 

period obnove vitalnih 

ÏÂÊÅËÁÔÁ Õ +ÁËÎÊÕȢȱ 

MANDRA: Tokom 2013. godine u Kaknju su realizirana ulaganja u cestovnu infrastrukturu ukupne 
vrijednosti 609.998 KM. Za projekte toplifikacije, izgradnje vodovoda utroģeno je 129.102 KM. 

Realizirano je joģ nekoliko projekata ukupne vrijednosti 489.318 KM, tako da je konaľna cifra 
iznosila 618.420 KM. Zbir ulaganja u cestovnu infrastrukturu i ulaganja u ostale projekte u 2013. 
godini iznosio je 1.228.419 KM. Ako se doda cijena radova na izgradnji Doma kulture, koji su u 
konaľnici imali milionsku vrijednost, i joģ neki projekti poput rjeģavanja problema prodiranja 
podzemnih voda u Maljeģu ili obnova kuglane, dolazi se do sume od oko 2.500.000 KM. 

Projekat obnove Doma kulture jedan je od najvaĥnijih realiziranih tokom 2013. godine. Radi se o 
objektu koji se prije dvije godine zbog oronulosti sruģio pod teretom velikog snjeĥnog pokrivaľa. 
U promiģljanjima Kakanjaca Dom kulture nije samo grałevina, veļ i dio zaviľajnog blaga, 
posmatranog kao neka vrsta ĥivog organizma i vitalnog ĥivotnog  prostora. Za realizaciju ovog 
projekta, ľija je vrijednost veļa od 1.000.000 KM, viģe od 80 posto sredstava osigurala je 

Opļina Kakanj. 
Takołer, paĥnju posveļujemo saradnji sa boraľkim organizacijama, posebno u segmentu 
zapoģljavanja i obavljanja pripravniľkog rada za djecu ģehida i poginulih boraca i djecu iz 
drugih boraľkih populacija. Razvijamo koncept socijalne zaģtite kakav rijetko postoji u lokalnim 
zajednicama, a zapoľeli smo i nastavljamo razvoj koncepta socijalnog stanovanja. Jedna smo od 

rijetkih opļina u BiH koje dodjeljuju stipendije studentima, a moĥda i jedina opļina koja stipendije 
dodjeljuje i uľenicima srednjih ģkola. Posebna paĥnja posveļena je sanaciji i izgradnji objekata u 
kojima usluge grałanima pruĥaju javni servisi. Proģle godine sredstvima kantonalnog budĥeta 
izgrałena je nova zgrada Policijske stanice Kakanj. Ubrzo nakon otvaranja ove zgrade zapoľela 
je i rekonstrukcija zgrade Opļinskog suda u Kaknju. Kakanj ļe u buduļem periodu dobiti i novu 

zgradu Opļine, s obzirom na to da je zgrada u kojoj su trenutno smjeģtene opļinske sluĥbe 
vlasniģtvo RMU Kakanj. Radi se o troģnom objektu koji ļe ove godine biti predmet prodaje. 
Nedavno je otvoren novoizgrałeni Druģtveni dom u Ľatiļima, a za nekoliko mjeseci oľekuje se 
zavrģetak radova i puģtanje u funkciju Hemodijaliznog centra. 
Moĥemo zakljuľiti da ļe 2013. i 2014. godina biti zapamļene kao zlatni period obnove vitalnih 

objekata u Kaknju. U prilog ovoj tvrdnji idu i ľinjenice da je proģle godine Kakanj dobio novu i 
modernu kuglanu, poľele su aktivnosti na uspostavi gradskog muzeja, muziľke ģkole i gradske 
galerije likovne umjetnosti, a u planovima je i multipleks-kino. Izgradnja novih i sanacija postojeļih 
vitalnih objekata u Kaknju izraz je naģeg poģtovanja prema Bosni i Hercegovini. Ove aktivnosti 
rezultiraļe poboljģanjem kvaliteta pruĥanja usluga grałanima Kaknja u skladu s izazovima i 

standardima modernog vremena. 
 
ONASA: Kako ocjenjujete trenutnu ekonomsku situaciju na podruľju opļine i koji su privredni 
subjekti nosioci razvoja? 
MANDRA: S obzirom na postojanje velikih privrednih subjekata, ekonomska slika Kaknja je u 

odnosu na okruĥenje dobra, ali nivo privrednog razvoja nije zadovoljavajuļi, jer postoji veliki broj 
nezaposlenih osoba. Stoga je razvoj poduzetniģtva, privlaľenje investicija, izgradnja 
poduzetniľkih zona i osiguranje pogodnosti za investitore u ĥiĥi rada opļinske administracije. 
 
ONASA: Koje grane privrede imaju najveļe potencijale za ulaganje u Kaknju i ģta Opļina 

ľini kako bi privukla investitore? 
MANDRA: Opļina Kakanj realizira brojne aktivnosti, usmjerene na jaľanje poduzetniģtva i nova 
zapoģljavanja. U svrhu razvoja poduzetniģtva i obrta, iz Budĥeta Opļine Kakanj za 2013. godinu 
izdvojeno je 90.000 KM. Sredstva su opredijeljena za realizaciju projekta 
"Pokreni svoj posao u Kaknju", koji nezaposlenim osobama, kroz nekoliko 

ciklusa u toku godine, omoguļava obuku u pisanju poslovnih planova, 
nagrałivanje najkvalitetnijih planova inicijalnim sredstvima za osnivanje i 
poľetak rada, te pomoļ pri registraciji firmi. Program, takołer, omoguļava 
refundaciju troģkova osnivanja obrtniľkih radnji (osim trgovina i ugostiteljskih 

radnji) i dijela troģkova osnivanja preduzeļa, za sufinansiranje dijela troģkova 
zakupa poslovnog prostora obrtniľkim radnjama (osim trgovina i ugostiteljskih 
radnji) i preduzeļima òd.o.o.ó koji registriraju djelatnost i firmu na podruľju 
opļine Kakanj u 2013. godini. Ovi projekti se nastavljaju realizirati i u 2014. 
godini. 

U ovoj godini realiziramo i projekat "Proģiri svoj posao u Kaknjuò. U saradnji 
sa Njemaľkom nevladinom organizacijom "Help", Opļina Kakanj lani je 
realizirala prvu fazu projekta pomoļi pokretanju i jaľanju poduzetniģtva, za 
ģta je izdvojeno 120.000 KM kroz donirane motokultivatore, plastenike, steone 
krave, opremu za zanatsku djelatnost, koģnice sa pľelama. Nakon realizacije 

prve faze, potpisan je ugovor o nastavku projekta u vrijednosti od 200.000 KM. U drugoj fazi 
projekat ļe pomoļi ukupno 40 korisnika. 

 
 

Kakanj 


